

# ទំនាក់ទំនងជាមួយគ្នាសំខាន់!

## លោកអ្នក ជាមនុស្សដ៏មានសារៈ

សំខាន់ណាស់ក្នុងជីវិតរបស់កូនលោកអ្នក!  
ដោយហេតុផលនេះហើយដែលទំនាក់ទំនង  
រវាងលោកអ្នកនិងកូនរបស់លោកអ្នកជាការដ្ឋាន  
សំខាន់លើការអង្កេតសម្រាប់  
សេវា Early Start

គឺត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បី  
ពង្រឹងអំណាចដល់លោកអ្នក  
ដើម្បីឱ្យលោកអ្នកអាចចេះដោះស្រាយសេចក្តី  
ត្រូវការសំខាន់បំផុតរបស់កូនលោកអ្នក។  
អ្នកផ្តល់សេវារបស់លោកអ្នកនឹងជំនួយ  
និងការគាំទ្រដើម្បីឱ្យលោកអ្នកអាចជួយកូន  
របស់លោកអ្នកឱ្យរៀនសូត្រដំបូងដោយ  
អ្នក គិតថាមាន សារៈសំខាន់បំផុត!

ការអភិវឌ្ឍន៍ផ្នែកសង្គម និង ផ្នែកចិត្តសាស្ត្រពិបាកណាស់សម្រាប់កូនក្មេងដែលមានប្រធាន  
និងការសង្កេតកូនក្មេង បង្កើតនូវទំនាក់ទំនង និងការរកចង់ដឹងពិតពីជីវិតពិតប្រាកដ  
ការអភិវឌ្ឍន៍ផ្នែកសង្គម និង ផ្នែកចិត្តសាស្ត្រជាមួយគ្នាសម្រាប់កូនក្មេងដែលមានប្រធាន  
និងអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងជីវិតរបស់កូនក្មេង គឺជាគោលដៅសំខាន់ៗ និងជាគោលដៅសំខាន់ៗ  
រួមទាំងការការពារពិការភាព និងការការពារការរលាយសញ្ញាសញ្ញាផងដែរ  
រាល់គ្រោះថ្នាក់នៃជំងឺចិត្តសាស្ត្រដែលមានការគំរាម អាចជួយកូនរបស់លោកអ្នកឱ្យរៀនសូត្រ  
បន្ទាន់រហ័សបំផុតឱ្យបានលឿនបំផុត ហើយចេះដោះស្រាយសំខាន់ដោយសន្តិភាព  
ខាងលើនេះគឺជាគំរូឧទាហរណ៍នៃជំងឺចិត្តសាស្ត្រ និងការអភិវឌ្ឍន៍  
ទំនាក់ទំនងរបស់លោកអ្នកជាមួយកូនជាមួយគ្នាមានសារៈសំខាន់ណាស់  
ពីព្រោះទំនាក់ទំនងនឹងជួយឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឱ្យបានលឿនបំផុត  
រៀនសូត្រនូវ គោរពលក្ខណៈលើសពីការដោយ ទំនាក់ទំនងនឹងជួយឱ្យកូន  
ជួយពង្រឹងកូនចំណេះដឹងផ្តល់ឱ្យកូនលោកអ្នកនូវអ្វីដែលត្រូវការដើម្បីរៀនសូត្រ  
និងរីកចម្រើន។

កាលណាកូនរបស់លោកអ្នកមានអារម្មណ៍  
ថាមានសុវត្ថិភាព សន្តិសុខ  
មានការរីកចម្រើន និងមានការរៀនសូត្រ  
នោះ គេមានការល្អប្រសើរ  
ហើយរៀនសូត្របានលឿន!

យើងយល់ថាការធ្វើជាមិត្តភាពគឺជាមូលដ្ឋាននៃការយល់ច្រឡំ  
! មិត្តភាពគឺជាមូលដ្ឋាននៃការយល់ច្រឡំ ការរលាយសញ្ញា  
ឬមានពិការភាពប្រហែលជាត្រូវការជំនួយសំខាន់ៗ  
អាចប្តូរវិធាន ទំនាក់ទំនង និងការប្រយោជន៍ផ្នែក  
ពលកម្មអាចធ្វើឱ្យការរីកចម្រើនមានការលំបាកជាពិសេស  
ត្រូវ Early Start របស់លោកអ្នកនៅទីនេះសម្រាប់  
ជួយលោកអ្នក! លោកអ្នកអាចពង្រឹងចំណេះ  
និងចំណេះដឹងរបស់លោកអ្នកបានជាមួយកូនលោកអ្នករៀនសូត្រ  
ក្នុងអំឡុងពេលធ្វើការប្រចាំថ្ងៃរបស់លោកអ្នក។  
យើងនឹងជួយលោកអ្នករៀនសូត្រប្រចាំថ្ងៃនេះ!

ចំណាយពេលវេលាជាមួយគ្នាដើម្បីលេច  
រៀនសូត្រ អាចរៀនសូត្រ  
និងលើកលេងជាមួយកូនរបស់លោកអ្នក។



**តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?**

សង្កេតមើលកូនរបស់លោកអ្នក ដើម្បីឱ្យលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នក។ តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?

**តើលោកអ្នកធ្លើការងារនៅទីកន្លែងណា?**

បញ្ហាដែលកូនរបស់លោកអ្នក ហើយធ្វើការងារប្រចាំថ្ងៃជាញឹកញយ។ ជាឧទាហរណ៍ “ខ្ញុំរៀនពីការងាររបស់លោកអ្នកនៅទីកន្លែងណា? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?”

**តើលោកអ្នកជួយការងារឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឬទេ?**

ត្រូវចាំថា លោកអ្នកត្រូវបានដាក់ឱ្យធ្វើការងារជាមួយកូនរបស់លោកអ្នក។ តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?

**តើលោកអ្នកបានជួយការងារឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឬទេ?**

តើលោកអ្នកបានជួយការងារឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?

**តើលោកអ្នកបានជួយការងារឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឬទេ?**

ត្រូវចាំថា តើលោកអ្នកបានជួយការងារឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?

**តើលោកអ្នកបានជួយការងារឱ្យកូនរបស់លោកអ្នកឬទេ?**

និយាយជាមួយក្រុម Early Start របស់លោកអ្នក។ តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?

ត្រូវចាំថា ...

លោកអ្នកជាម្ចាស់ផ្ទះរបស់កូនលោកអ្នក! ក្មេងៗត្រូវបានដាក់ទៅក្នុងបន្ទប់ស្នាក់នៅ... ជាពិសេស តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ? តើលោកអ្នកបានដឹងពីរបៀបបង្កើនការងាររបស់លោកអ្នកឬទេ?



Developed with the support of the California Interagency Coordinating Council (ICC) on Early Intervention and the Early Start Comprehensive System of Personnel Development. Early Start is implemented by the Department of Developmental Services

